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Obs! Det talade ordet gäller. 
 
Avslutningstal IF Metalls kongress 2025  
Marie Nilsson 
 
Vänner! 
 
Tack för en fantastisk kongress. 
 
Alla spänstiga debatter och kloka beslut.  
 
Om allt från kongressperiodens längd till arbetstidsförkortning och Palestinafrågan. 
 
Vi har verkligen vässat oss. 
 
Slagit fast att organisering och avtalsteckning går först. 
 
Lagt grunden för en ännu bättre verksamhet på våra arbetsplatser. 
 
Och samlats kring hur vi vill förändra vårt samhälle. 
 
# 
 
Och jag – 
 
jag har nog sällan varit stoltare över vår fackförening. 
 
För vi är Industrifacket Metall. 
 
Vi har en oerhörd samlad styrka – 
 
och kollektiv kraft. 
 
# 
 
När jag var 18 år, 
 
började jag jobba på krackern på Borealis i Stenungsund. 
 
Jag kom direkt från gymnasiet – 
 
och var den första kvinnan på mitt skiftlag. 
 
Att gå med i facket var inte min egen idé. 
 
Inte heller att ta mitt första förtroendeuppdrag. 
 
Nej, det var mina arbetskamrater som trodde på mig. 
 
Ett gäng äldre män tog mig under sina vingar – 
 
och guidade mig rätt. 
 
De såg mig och lyssnade på mig – 
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och det är anledningen att jag står här idag. 
 
Som er omvalda förbundsordförande. 
 
# 
 
Vänner, 
 
jag tror att vi är många här inne som delar den upplevelsen. 
 
Att det fackliga engagemanget inte bara är möten och förhandlingar. 
 
Utan mest av allt mänsklig kontakt – 
 
mellan en arbetskamrat och en annan. 
 
Som börjar med frågan: 
 
Vill du gå med i facket? 
 
Och fortsätter med frågan: 
 
Kan du tänka dig att ta ett förtroendeuppdrag? 
 
# 
 
För det mänskliga mötet mellan arbetskamrater är ju grunden för allt som kommer 
sedan. 
 
Att teckna ett kollektivavtal. 
 
Att gå en skyddsrond. 
 
Att kanske ge sig in i politiken och börja ställa fackliga krav. 
 
# 
 
Därför är jag så glad att den här kongressen har vågat spetsa våra mål. 
 
Vi har slagit fast att två saker är viktigare för oss än allt annat: 
 
Att organisera fler medlemmar – 
 
och teckna fler avtal. 
 
Missförstå mig inte. 
 
Andra saker vi gör är så klart också viktiga. 
 
Vi ska inte sluta med det – eller ens sluta utveckla det. 
 
# 
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Men varje gång vi står vid ett vägskäl och behöver prioritera – 
 
då vet vi vad som är allra viktigast. 
 
Det kommer att ge oss mer råg i ryggen i vår fackliga vardag. 
 
Och det kommer hjälpa oss att lägga resurserna där det verkligen behövs. 
 
På klubben, på avdelningen, på förbundskontoret. 
 
Nu kan vi samla oss på ett helt annat sätt. 
 
# 
 
Det här lägger grunden för vårt framtida IF Metall. 
 
För vår framtida samlade styrka och kollektiva kraft – 
 
den beror ju på hur många medlemmar vi organiserar och hur många avtal vi 
tecknar. 
 
Så det är faktiskt en ren överlevnadsfråga för oss. 
 
# 
 
Och vi i den nyvalda förbundsstyrelsen ska göra allt vi kan för att underlätta det 
här. 
 
Varje år ska vi formulera tydliga nyckeltal – 
 
som är lätta att mäta. 
 
Så att vi hela tiden kan följa om vi är på rätt väg – 
 
eller om vi behöver göra något annorlunda. 
 
# 
 
Glöm inte att vi gör det här för våra medlemmars skull. 
 
För om vi blir fler medlemmar –  
 
och tecknar fler avtal – 
 
så blir vi en ännu starkare fackförening. 
 
Då kan vi stå upp för våra medlemmar på ett ännu bättre sätt. 
 
Och det är ju meningen med hela vår förening! 
 
# 
 
Vänner. 
 



4 
 

Teslakonflikten har naturligtvis präglat vår kongress. 
 
För den rör hjärtat i vårt fackliga uppdrag. 
 
Att ge alla medlemmar trygga villkor –  
 
reglerade i kollektivavtal. 
 
# 
 
Vi vet ännu inte hur länge konflikten kommer pågå. 
 
Och vi har ännu inte någon lösning. 
 
Våra strejkande medlemmar på Tesla – 
 
och våra strejkvakter –  
 
behöver hålla i och hålla ut. 
 
Ja hela vårt förbund behöver göra det – 
 
ihop med andra fackförbund som stöttar med sympatiåtgärder. 
 
# 
 
Men jag kan lova er – 
 
att förbundsledningen och förbundsstyrelsen gör allt vi kan för att hitta en lösning. 
 
# 
 
Jag får frågan ibland: 
 
”Är det helt låst mellan parterna?” 
 
Då brukar jag svara – 
 
att för oss i IF Metall är det aldrig låst. 
 
För oss gäller det bara att hitta rätt nycklar – 
 
så att vi kan låsa upp.  
 
För våra medlemmar på Tesla ska självklart ha lika trygga villkor som på 
bilverkstaden mittemot. 
 
Och vi ska hitta ett sätt att ge dem det. 
 
För så fungerar det i Sverige! 
 
# 
  
Vänner, 
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Nu vill jag säga några ord om politiken. 
 
För vi är en stark fackförening – 
 
men även en tung politisk kraft. 
 
Vi tvekar inte att påverka politiska beslut för våra medlemmars bästa. 
 
I kommuner, i regioner, i riksdagen och i EU. 
 
Överallt där makten finns – 
 
vill vi vara med och säga vårt! 
 
# 
 
För det är ju så mycket som måste bli bättre. 
 
Inte minst nu – 
 
när vi har en högerkonservativ regering som sitter i Sverigedemokraternas knä. 
 
# 
 
De sänker skatten för de rikaste, 
 
i stället för att satsa på välfärden. 
 
De lämnar walkover i klimatpolitiken, 
 
som är så viktig för våra jobb i den nya gröna industrin. 
 
Och de försöker tysta Sveriges viktiga röst i världen, 
 
genom att slakta vårt fackliga bistånd. 
 
# 
 
Men vi. 
 
Vi arbetar vidare för demokrati, rättvisa och solidaritet. 
 
Mellan människor – 
 
och mellan länder. 
 
Vi fortsätter vår kamp för ett samhälle där vi faktiskt tar hand om varandra. 
 
Och för arbetsplatser som faktiskt är trygga. 
 
# 
 
Vi kräver att karensavdraget avskaffas –  
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för försök hitta en större orättvisa! 
 
Rena rama straffavgiften. 
 
Inte bara på industriarbetare. 
 
Utan också på undersköterskor, byggnadsarbetare, förskolepersonal.  
 
Människor som får hjulen att snurra och Sverige att funka.  
 
Om de blir sjuka och måste stanna hemma, 
 
så får de i praktiken en straffavgift.  
 
Medan många tjänstemän kan jobba hemifrån och inte förlorar en spänn. 
 
Så kan vi inte ha det! 
 
# 
 
Och vi kräver rättvisare pensioner. 
 
Vi vill införa en grundpension. 
 
Vi vill att pensionsinbetalningarna under föräldraledigheten höjs. 
 
Och vi vill förstärka trygghetspensionen. 
 
För alla måste kunna leva på sin pension.  
 
Även låginkomsttagare och kvinnor. 
 
Och det är orimligt att den som blir sjuk och måste lämna arbetslivet i förtid –  
 
kanske på grund av dålig arbetsmiljö – 
 
ska straffas med lägre pension. 
 
# 
 
I dag är det tyvärr så – 
 
att en stor majoritet av våra medlemmar är oroliga över sin försörjning på ålderns 
höst – 
 
trots att de har bidragit till produktionen och välfärden i hela sitt arbetsliv. 
 
Så kan vi inte ha det! 
 
# 
 
Jag kan stå här hela dagen – 
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och räkna upp viktiga saker som vi vill ändra på. 
 
Men det har vi ju inte tid med. 
 
Så låt mig bara nämna en sak till – 
 
som är helt avgörande. 
 
# 
 
Vi behöver en bred politisk energiöverenskommelse. 
 
Och det är ett ansvar som både regeringen och Socialdemokraterna behöver ta. 
 
Politikerna måste sluta kivas. 
 
De måste komma överens om stabila spelregler – 
 
som ger likvärdiga villkor för alla fossilfira energislag. 
 
Sätt er ner och gör upp –  
 
bara gör det!  
 
Så att företagen vågar investera här. 
 
För som det är nu, 
 
så riskerar elbristen våra framtida industrijobb. 
 
Så kan vi inte ha det! 
 
# 
 
Vänner. 
 
Vår facklig-politiska samverkan med Socialdemokraterna är grunden för de 
politiska förändringar vi vill se. 
 
För det råder ingen tvekan. 
 
Det är genom att samverka med Socialdemokraterna som vi kan nå våra mål. 
 
Efter två och ett halvt år med en högerkonservativ regering, 
 
så har det blivit smärtsamt tydligt för mig. 
 
# 
 
För dagens ministrar kan visserligen gå med på artighetsvisiter – 
 
och de respekterar vårt samarbete med arbetsgivarna inom ramen för 
Industriavtalet. 
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De bjuder till och med in mig till samtal ibland. 
 
Jag har suttit ner med flera ministrar som nickat och sagt: 
 
”Ja, det är ett klokt inspel”. 
 
# 
 
Men. 
 
När det verkligen gäller är det Socialdemokraterna som lyssnar på oss – 
 
och försöker göra verklighet av våra krav. 
 
Och inte undra på det. 
 
Vi är ju varsin gren av vår gemensamma arbetarrörelse – 
 
som är både facklig och politisk. 
 
# 
 
Och glöm inte. 
 
Vi samverkar inte med Socialdemokraterna för att vi borde – 
 
eller för att vi alltid har gjort det. 
 
Vi gör det för att det ger bäst resultat – 
 
när vi driver våra medlemmars intressen. 
 
# 
 
Därför måste vi bli bättre på att förklara, 
 
vad vår samverkan med Socialdemokraterna faktiskt ger oss. 
 
Som korttidsarbetet. 
 
Det var ett direkt krav från oss. 
 
Och det räddade många industrijobb i pandemin –  
 
tack vare vår dialog med den S-ledda regeringen. 
 
# 
 
Och om vi blickar framåt så kan vi se – 
 
att förslagen om arbetarpension och avskaffat karensavdrag – 
 
är S-politik med tydlig facklig profil. 
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#  
 
Men vänner. 
 
Det är inte bara jag som förbundsordförande, 
 
som behöver bli bättre på att förklara varför vi samverkar med Socialdemokraterna. 
 
Det är ett ansvar som vi tillsammans behöver ta. 
 
På alla arbetsplatser, 
 
i alla fikarum. 
 
# 
 
För i dag väljer många av våra medlemmar att rösta på andra partier än 
Socialdemokraterna. 
 
Alla dessa medlemmar måste vi så klart respektera. 
 
Och kunna förklara vår politik för. 
 
Det är helt enkelt upp till bevis –  
 
för oss. 
 
# 
 
Vänner! 
 
Vi organiserar medlemmar och tecknar avtal. 
 
Vi kämpar för att göra våra arbetsplatser och vårt samhälle bättre – 
 
i det stora och i det lilla. 
 
Vi för arbetskamrater närmare varandra,  
 
i vår gemensamma fackförening. 
 
# 
 
Och det är vårt allra bästa verktyg,  
 
för att skapa hopp. 
 
Hopp om att det som är fel faktiskt kan förändras. 
 
Hopp om att världen kan gå framåt i stället för bakåt. 
 
Hopp om att något bättre väntar. 
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# 
 
Jag sa det i mitt inledningstal och jag säger det igen: 
 
Vårt fackliga arbete är viktigare än någonsin just nu. 
 
För i en orolig värld – 
 
så skapar vi sammanhållning i stället för splittring. 
     
Dialog i stället för desinformation. 
 
Hopp i stället för hat. 
 
Och allt börjar på våra arbetsplatser – 
 
när vi går samman och håller ihop för att förändra. 
 
# 
 
Vänner! 
 
Vår kongress lider mot sitt slut. 
 
När ni åker hem till era arbetskamrater – 
 
ta med er kraften i den här salen. 
 
Inkludera era arbetskamrater i den. 
 
Och fortsätt organisera – fortsätt teckna avtal. 
 
Gör det ännu mer. 
 
# 
 
För det är med facklig styrka som med kärleken – 
 
den måste erövras varje dag. 
 
Var och en för sig har vi inte en chans. 
 
Men tillsammans – 
 
tillsammans kan förändra på riktigt. 
 
# 
 
Tack för en fantastisk kongress! 
 


